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KS-SOU §6 Nämnd.2024.1
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Justerare

..........

..........

Information till KS-SOU

Kommunstyrelsens stöd- och omsorgsutskotts beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning

a) Verksamhetsbesök - Hemsjukvården
Ny enhetschef i kommunen inom hälso- och sjukvården Ingela Unnerbäck
presenterar sig för utskottet. Vidare informerar enhetschef om följande
pågående arbeten inom hälso- och sjukvården:

· Skapandet av ett nytt demensteam
· Minskning av inhyrd personal
· Se över intäkterna för att kunna följa sparkraven
· Skapandet av struktur och etablera rutiner

Kontaktpolitikerna Annelie Noort och Magnus Loftén redovisar sitt
verksamhetsbesök.

b) Aktuellt i sektorn
T.f socialchef och myndighetschef Louise Skymnevik informerar. Inflytt till
Kyrkvägen 4 pågår fortfarande. I boenden som står tomma kommer inflytt
ske när branddörrar är på plats i april månad. Vidare informeras utskottet om
uppdraget kring personalstatistiken, hur dessa siffror skall analyseras och hur
det arbetas vidare med de i syfte att få en effektiv bemanning. Nya
socialchefen Maria Frisäter startar sin tjänst på fredag 1 mars.

c) Ekonomi
Månadsuppföljning
Ekonomichef Sven Stengard redovisar ett preliminärt resultat för årsbokslutet
2023. Prognosen som sattes i oktober låg på -27,7 miljoner kronor, resultatet
i årsbokslutet pekar i nuläget mot -25,3 miljoner kronor. Volymen i
verksamheten har ökat. Sektorn fick ett stort anslag i budget 2024 för ökade
volymer framför allt inom äldreomsorgen med start av Kyrkvägen 4. LSS och
äldreomsorgen har ökat i kostnaden jämfört med våra standardkostnader och
våra jämförbara kommuner. Vidare informeras utskottet om att arbetet med
fördelning av budget 2024 närmar sig slutet.
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Statistik
T.f socialchef och myndighetschef Louise Skymnevik redovisar för
månadsstatistiken. I dagsläget är det svårt att fram statistik på antal larm på
grund av de nya larmen. Antal timmar för boendestöd fortsatt ökar.

d) Årsredovisning 2023
T.f. Socialchef Louise Skymnevik presenterar årsredovisning för 2023. Bland
annat tas följande punkter upp:

· Arbetet som utförts för att anpassa scheman till nya direktiv gällande
11 timmars dygnsvila

· Rekrytering av enhetschefer till äldreomsorgen och hälso- och
sjukvårdsenheten som pågått under året med goda resultat

· Sektorns ekonomiska läge har lett till att stora delar av inplanerad
kompetensutveckling ställts in

· Under året har nya journalsystemet Lifecare implementerats inom
hälso- och sjukvården

· Statsbidrag har möjliggjort för kommunen att ha två aktivitetsledare
inom äldreomsorgen vilket varit mycket uppskattat bland de äldre

e) internkontroll
t.f. Socialchef Louise Skymnevik redovisar internkontroll för 2023. De allra
flesta målen är uppnådda.

f) Vad tycker äldre om äldreomsorgen?
Kvalitets- och utvecklingsstrateg Anna-Lena Udenius redovisar resultatet för
enkäten ''Vad tycker de äldre om äldreomsorgen?'' 2023. I Valdemarsvik
svarade totalt 156 individer på årets enkät, vilket är 57,8 % av de tillfrågade.
Andel positiva svar på de flesta frågorna ligger relativt högt.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Akten
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KS-SOU §7 KS-SO.2023.28
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Översyn av taxor och avgifter inom hemtjänsten samt
möjlighet till förändringar av innehåll i nuvarande nivåer

Kommunstyrelsens stöd- och omsorgsutskotts förslag

1. Timtaxa införs för stöd-, service – och omvårdnadsinsatser i ordinärt
boende enligt förvaltningens förslag

2. Timtaxa ska inkludera hälso- och sjukvårdsinsatser som utförs av
delegerad hemtjänstpersonal

3. Kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att ta fram förslag till timtaxa som ska
införas i samband med uppdatering av taxor och avgifter 2025 enligt
ovanstående principer

Ärendebeskrivning

Kommunstyrelsens stöd- och omsorgsutskott gav 2023-10-09 sektor stöd
och omsorg uppdrag att redovisa alternativ för taxor och avgifter kontra
nuvarande nivåer inom hemtjänsten.

För att effektivisera hemtjänstens* arbete och få en mer rättvis fördelning av
kostnaden, så bör nuvarande avgiftsmodell jämföras med en modell där
brukaren betalar specifikt för tjänster per timme istället. I Valdemarsviks
kommun faktureras idag hemtjänsttid via tre nivåer.
Antal timmar 0 – 5.9
Antal timmar 6 – 8.9
Antal timmar 9 – eller fler

Bedömning
Utifrån de provberäkningar som gjort i detta bedöms ett upplägg med timtaxa
bli en mer relevant prissättning än de nivåer som finns idag. Den enskilde får
då betala för det faktiska antalet timmar som insatserna ges, upp till maxtaxa.
En övergång till timtaxa innebär inga större intäktsföränderingar för
kommunen. Däremot elimineras negativa tröskeleffekter av kommunens
nuvarande modell med nivåer. Det stora flertalet individer har så många
timmar att de i båda modellerna kommer upp i maxtaxan. Fördelarna med att
införa timtaxa är dels att avgiften blir mer rättvis för den enskilde, dels att i
det fall kommunen skulle välja att nyttja externa utförare så är timtaxa en
förutsättning.
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Förutsättningar för ett införande
Idag debiteras den enskilde för den tid som är beviljad, vilket nödvändigtvis
inte blir detsamma som det som utförs. För att få till en mer rättvis effekt då
timtaxa ska införas borde den då debiteras på utförd tid. Justering av
tideräkningen sker då i efterhand. Detta kan idag inte införas då det inte finns
former för att räkna på varje enskilds utförda tid. Detta kommer att vara
genomförbart först när LMO (Lifecare mobil omsorg) är infört i alla
hemtjänstgrupper.

Eftersom övergången till debitering enligt timtaxa bör bygga på faktiskt utförd
tid hos den enskilde och även innebär nya rapporterings- och
debiteringsprocesser bedöms en övergång kunna ske tidigast till 2025.
Kommunfullmäktige fastställer den faktiska taxan i särskilt beslut. Timtaxa
bygger på kommunens självkostnad till största delen baserad på
personalkostnader.

Ekonomiska konsekvenser

Den ekonomiska konsekvensen för kommunen blir obetydlig. Möjligen en
mindre intäktstökning.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse från sektor stöd- och omsorg 2024-01-09

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Sektorchef
Kvalitets- och utvecklingsstrateg
Ekonomichef
Akten
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Avrapportering om personalbemanning på Kyrkvägen 4 och
Vammarhöjden

Kommunstyrelsens stöd- och omsorgsutskotts beslut

Förvaltningen får i uppdrag att till nästa utskott ge en avrapportering om
personalbemanningen på Kyrkvägen 4 och Vammarhöjden.

Yrkanden

Per Hollertz (M) yrkar på följande:

''Förvaltningen får i uppdrag att till nästa utskott ge en avrapportering om
personalbemanningen på Kyrkvägen 4 och Vammarhöjden''

Beslutsordning

Stöd- och omsorgsutskottet godkänner att Per Hollertz (M) yrkande ställs
under proposition. Efter ställd proposition finner ordförande att stöd- och
omsorgsutskottet beslutar enligt detsamma.

Ärendebeskrivning

Under dagens sammanträde väcker Per Hollertz (M) ärendet om att
personalbemanningen inte fungerat som det ska. En rapportering ska ske till
nästa utskottsammanträde där politiken informeras om nuläget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Sektorchef
Akten
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